
 

Jagten Nordstjernen 
- hjemsted for langsomhedens poesi, filosofi og sejlervisdom 

 

Generalforsamling 
Middelfart, den 15. marts 2024 

Naturcenter, Hindsgavl. 

 

Referat 

Per Kolberg bød velkommen og gennemgik kort programmet for aftenen. 

1. Valg af dirigent og referent. 
Poul Erik Christensen valgt som dirigent og Per Kolberg som referent. 
Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovlig indvarslet og dermed beslutningsdygtig. 

2. Formandens beretning. 
Per Kolberg aflagde sin beretning, hvor han bl.a. kom ind på følgende emner: 
 
1. En professionel udgave af Holdsport.dk 
2. Flere skippere = flere ture. Opfordring til at melde sig til skippertræning. 
3. Redningsflåden er solgt. Den store, som var en donation fra Viking. 
4. Fyn Rundt 2023 
Placering i 2023 – en 13. plads (14 deltagere). 



5. Fyn Rundt 2024 – 
Start i Bogense mandag d. 22. juli. 
Ank. Fredericia       mandag d. 22 juli.  
Ank. Assens.         tirsdag d. 23. juli 
Ank. Haderslev.    onsdag d. 24. juli 
Ank. Faaborg            torsdag den 25. juli. 
Afslutning i Svendborg fredag. 
6. Hvad med råen? Lidt overvejelser om, hvad der skal ske med den knækkede rå. 
7. Hvad er en maritim kulturhavn? 
Som den første havn i Danmark, er Middelfart Gl. Havn blevet udpeget af Skibsbevaringsfonden l Mari m 
Kulturhavn. Dermed kan Middelfart bryste sig af at være en by, der værner om ikke blot sin enestående 
havn, men også om den sejlende kulturarv. 
8. Kontingent – principper? Per gennemgik kort de principper, der har været drøftet i bestyrelsen. 
9. Nytårskur den 22.01. Velbesøgt og vellykket arrangement. 
10. Parolen: Undgå skader! Stormene Pia i 23 og Rolf her i 24. 
11.Socialkompas.dk 
Frivilligcenter Middelfart. Vi kan ikke umiddelbart optages i Frivilligcenter Middelfart. Det skal fremgå af 
vedtægterne, at vi har et socialt sigte. Taget til efterretning. Vi fortsætter ufortrødent med en tilpas social 
profil. 
12. T-shirts. Curt Hoé gjorde lidt reklame for vores T-shirts og solgte nogle stykker. 
13. Koordinator for sejladser. Erling Hauge er udpeget af bestyrelsen. 
14. Sejladser kort i 2023: 
Arne Bech havde et hold fra havnen i Fredericia den 17.08. 
Per Kolberg sejlede med Advokatkontoret den 24.08. 
NS deltog i Vejle Fjord Festival igen i 2023. 
Arne Bech havde  et nyt hold den 31.08. 
Hertil kom naturligvis de mange faste sejladser: sejladstræning, skippertræning og madpakkesejlads. 
15. Bolværket: Havnemesteren har reageret, skaderne er blevet repareret efterfølgende.  
16. Poster vi mangler at få besat her ved udgangen af 2023: 
Hvad gør vi med kassererposten? 
Hvad gør vi med posten som fundraiser? 
Hvad gør vi med posten som IT-ansvarlig? 

Arne Bech gennemgik kort planerne for beddingsarbejdet i uge 19. 

Beretningen derefter enstemmigt godkendt. 

Erling Hauge gennemgik de centrale punkter omkring Holdsport. dk. Materialet udsendes efterfølgende til 
samtlige medlemmer. Erling lovede senere på sæsonen at invitere til inspirationsmøde ombord på NS 
m.h.p. at  håndtere evt. tekniske problemer for den enkelte. 
 

3. Fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse. 
Per Kolberg fremlagde årsregnskabet for 2023. 
Regnskabet udviste et overskud på kr.14.662,35. Indestående i Middelfart Sparekasse udgør herefter 
ultimo 2023 kr. 115.569,35.  
Per Kolberg beklagede at regnskabet ikke var tydeligt underskrevet af bestyrelsen – men samtlige 
bestyrelsesmedlemmer har godkendt regnskabet, som er underskrevet af kassereren Jane Olesen og 



bilagskontrollant, Ole Rahbeck. 
Regnskabet gav ikke anledning til yderligere spørgsmål/kommentarer. 
Regnskabet blev godkendt. 

4. Fremlæggelse af budget og kontingent til godkendelse. 
Per Kolberg nævnte, at bestyrelsen fortsat er indstillet på, at indstille til generalforsamlingen, at 
kontingentet holdes ”i ro” og at der i stedet ”justeres” på prisen på de enkelte sejladser. 
D.v.s. Kontingent uændret på kr. 200,-/år. 
½ dags sejlads kr. 75,- 
heldags sejlads kr. 150,- 
uge sejlads kr. 750,- 
Øvrige former for sejlads efter forudgående aftale i bestyrelsen. 
 I lighed med tidligere er der ikke udarbejdet et egentligt budget. 
Emnet gav anledning til en hel del debat om en forhøjelse i forskellig størrelse af kontingentet. Debatten 
afspejlede også debatten i bestyrelsen. 
Dirigenten fastslog efter debatten, at der var overvejende flertal til at bakke op om bestyrelsens indstilling, 
som herefter blev vedtaget. 
 
5. Forslag til arbejdsprogram og sejlplan. 
Forslag til arbejdsprogram og sejlplan: 
- afmontering af vinteroverdækning. 
- beddingsarbejdet. 
- faste sejladser: 
   - sejltræning. 
   - skippertræning. 
   - madpakkesejladser. 
sejladser efter aftale: 
    - Fyn Rundt. 
    - Vejle Fjord Festival. 
Ikke planlagte sejladser: 
    - Fisketure. 
    - Weekendture. 
    - Gode ideer imødeses. 
De konkrete arbejder/sejladser vil blive opslået på Holdsport.dk 
Taget til efterretning. 
  
7. Indkomne forslag fra bestyrelsen og medlemmer. 
Ingen forslag at behandle. 

8. Valg af bestyrelse. 
Peter Lausen ønskede at stoppe i bestyrelsen. Bestyrelsen ønsker ikke at genbesætte mandatet. 
På valg: Asbjørn Bruun Kristensen for 2 år – modtager ikke genvalg. Karsten Schødt valgt uden 
modkandidater. 
             Poul Erik Christensen for 2 år – modtager ikke genvalg. Erling Hauge Jensen valgt uden 
modkandidater. 
             Arne Bech for 2 år– modtager genvalg. Arne Bech genvalgt uden modkandidater. 
             Jane Olesen for 2 år – modtager ikke genvalg.  Ellen Bech valgt uden modkandidater.         



 
            

9. Valg af suppleanter. 
Erling Stoklund valgt uden modkandidater. 
Jens Erik Samuelsen valgt uden modkandidater. 

10. Valg af bilagskontrollant og bilagskontrollantsuppleant. 
På valg: Ole Rahbek for 1 år –modtager genvalg. Ole Rahbek genvalgt uden modkandidater. 
             Bjarke Thomassen for 1 år – modtager genvalg. Bjarke Thomassen genvalgt uden  
             modkandidater. 

11. Eventuelt. 
Dirigenten gennemgik kort hans oplevelser gennem en del år ombord. Han var nu klar over forskellen på 
styrbord og bagbord og mente han med sindsro kunne afmønstre. Poul Erik takkede for det gode 
samarbejde ombord og i bestyrelsen. 
Asbjørn Brun Kristensen takkede også for det gode samarbejde og fremhævede især de mange gode 
kompetencer ombord og i bestyrelsen. 
Per Kolberg takkede de afgående bestyrelsesmedlemmer:  
Jane Olesen: Tak for et forbilledligt samarbejde. Tak for at du har varetaget rollen som ekstern kasserer og 
håndteret vores økonomi m.m. 
Asbjørn Bruun Kristensen: Tak for mange års samarbejde. Tak for alt det faglige du har bidraget med – altid 
haft øje for kvaliteten i arbejdet. Din ansvarlighed – dit engagement. 
Peter Lausen: At kalde dig en ”runner”, vil absolut ikke være dækkende, du er en ”skaffer” i ordets bedste 
betydning. Jernbaneskinner, kran eller hvad vi ellers har haft af underlige lyster – har svaret altid været 
spørg Lausen. Motoren har også nydt godt af dine kompetencer. Tak for samarbejdet. 
Poul Erik Christensen: Ja….hvad skal man sige: Motorens svar på cykelsportens Jonas Vingegaard. Ingen 
over - ingen ved siden af. Bekymring hører ikke til mine spidskompetencer – men lidt urolig kan man godt 
blive i lyset af at både du og Lausen afmønstrer på samme tid. Tak også for samarbejdet igennem mange år 
– for seriøsitet krydret med humor og positivitet. Maskinchef emeritus. 
Til jer alle fire – meget stor og absolut velment tak for indsatsen og samarbejdet og de gode grin.  
Dirigenten takkede for god ro og orden. 

 

 

Poul Erik Christensen  / Per Kolberg 
Dirigent    Referent 

 


